
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (28.09.21 12:25:59) 
 
 Uvažene koleginice i kolege poslanici i poslanice, počinjemo današnji rad. 
 Kako je primjenom elektronskog sistema za glasanje utvrđeno da postoji kvorum potreban za 
početak sjednice jer je prisutna većina ukupnog broja poslanika otvaram sjednicu Petog vanrednog 
zasijedanja u 2021. godini Skupštine Crne Gore 27. saziva. Podsjećam da sam sazvao Skupštinu na 
sjednicu vanrednog zasijedanja saglasno Poslovniku Skupštine, a na zahtjev 28 poslanika. Zahtjevom za 
vanredno zasijedanje određen je dan održavanja i dnevni red sjednice i to Predlog zakona o izmjenama 
Zakona o visokom obrazovanju.  
 Prije prelaska na glasanje o dnevnom redu imamo par proceduralnih obaveza.  
 1. Ljekarska komora Crne Gore obavijestila nas je da je doktor Aleksandar Mugoša razriješen 
članstva u Savjetu za građansku kontrolu rada policije, a da je doktor Milena Popović - Samardžić 
imenovana za člana Savjeta ispred Ljekarske komore.  
 2. Boris Raonić podnio je ostavku na funkciju člana Savjeta Agencije za elektronske medije pa 
saglasno Poslovniku Skupštine objavljujem da Skupština konstatuje ostavku čime mu prestaje funkcija 
člana Savjeta.  
 3.  Žarko Mirković podnio je ostavku na funkciju člana Savjeta Radio i Televizije Crne Gore pa 
saglasno Poslovniku Skupštine objavljujem da Skupština konstatuje ostavku čime mu prestaje funkcija 
člana Savjeta.  
 4. Dražen Medojević podnio je ostavku na funkciju člana Državne izborne komisije, pa saglasno 
Poslovniku Skupštine objavljujem da Skupšitna konstatuje ostavku čime mu prestaje funkcija člana 
Komisije.  
 5. Dragutin Martinović član Odbora Regulatorne agencije za energetiku i regulisane komunalne 
djelatnosti obavijestio nas je da mu saglasno Zakonu o radu prestaje radni odnos po sili zakona dana 5. 
septembra 2021. godine, jer navršava 67 godina života, pa Skupština konstatuje prestanak funkcije članu 
odbora Dragutinu Martinoviću zbog prestanka radnog odnosa po sili zakona. 
 6. Treba da usvojimo zapisnike sa Druge, Treće posebne i Pete sjednice Prvog redovnog 
zasijedanja u 2021. godini.  
 Da li neko od poslanika ima primjedbi na neki od ovih zapisnika? 
 Saglasno Poslovniku Skupštine konstatujem da su usvojeni zapisnici sa Druge, Treće posebne i 
Pete sjednice Prvog redovnog zasijedanja u 2021. godini. 
 Prelazimo na izjašnjavanje o dnevnom redu. Stavljam na glasanje dnevni red određen u sazivu. 
Izvolite, glasajte elektronski.  
 Zahvaljujem. Glasao je 41 poslanik, 41 za, bez glasova protiv i uzdržanih pa objavljujem da je 
usojen dnevni red.  
 Prelazimo na dnevni red, jedna tačka kao što smo utvrdili Predlog zakona o izmjenama Zakona o 
visokom obrazovanju. Podsjećam da je Predlog zakona podnio poslanik Marko Milačić. Izvjestioci odbora 
su Nataša Jelić Zakonodavnog odbora i Damir Šehović Odbora za prosvjetu, nauku, kulturu i sport. Prije 
nego što otvorim pretres podsjećanje da smo održali sastanak Kolegijuma predsjednika Skupštine i da smo 
dogovorili, naravno, da par minuta uvodno slovo ima predlagač zakona, nakon toga nije bilo interesovanja 
za diskusijama i dogovorili smo da bi efikasno radili da nakon toga pristupimo glasanju.  
 Izvolite, poslanik Popović proceduralno. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (28.09.21 12:29:44) 
 
 Zahvaljujem. 
 Htio bih proceduralno da reagujem, da pitam vas, menadžment Skupštine, velika šteta je nanesena 
Parlamentu prenošenjem vjerskog događaja iz Berana prekjuče na Parlamentarnom kanalu. Znamo zašto 
smo osnovali Parlamentarni kanal, kako ste Vi govorili, radi transparentnosti prenošenja zasijedanja 
plenarnih, kao i odbora. Naravno, sad svi postavljaju pitanje, da li ste Vi dali pristanak za tako nešto, ko 
upravlja i gazduje sa Parlamentarnim kanalom? Znam da to radi RTCG. Još jedan u nizu skandala Javnog 
servis koji je 5. septembra na Cetinju zamalo sa svojim neprovjerenim informacijama i plasiranjem 
izmišljotinama o pucanju građana na policiju i onom strašnom represijom policije nakon toga zamalo 
izazvala građanski rat... 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (28.09.21 12:31:14) 
 



 Dozvolio sam više nego što je dozvoljeno, privodite kraju i držite se teme, ne otvarajte sada druge 
teme. Molim Vas, da ne zloupotrebljavate proceduru, dozvolio sam korektno mimo vremena i mimo teme. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (28.09.21 12:31:33) 
 
 To je ista tema. Uglavnom, pitanje je, ja a i Vi vjerovatno, dobijamo bezbroj tih pitanja, da li je 
Skupština pristala, prihvatila da se vjerski obred prenosi na Parlamentarnom kanalu? Da li Skupština 
uopšte ima uticaj na tako nešto? Ne smijemo to nikako ubuduće dozvoliti. Evo vidimo da bi se to na neki 
način relativizovalo, pokašava čak i Parada ponosa da se stavi na to bez znanja organizatora, bez bilo 
čega. Mi moramo reagovati na tako nešto i ograditi se od toga. Shvatili ste što sam Vas pitao. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (28.09.21 12:32:19) 
 
 Bilo je više nego dovoljno kolega Popoviću. 
 Potpuno sam Vas razumio. 
 Znači, saglasno Zakonu o Radio i Televiziji Crne Gore koji je, između ostaloga, usvojen tada i 
Vašim glasom, čini mi se, krajem jula prošle godine, naravno da je još jednom i normativno uređeno da je 
Radio i Televizija Crne Gore potpuno nezavisna u vođenju svoje uređivačke politike. U zakonu je taksativno 
i prebrojano šta to podrazumijeva programsku šemu i sve druge  pojedinosti koji idu u vezi sa tim. Tako da 
je u potpunosti sve što se tiče programske šeme i sve što se tiče uređivačke politike Radio i Televizije Crne 
Gore ili Javnog servisa u nadležnosti istih, naravno, i Savjeta kao krovnog tijela. Ako me pitate za moje 
mišljenje koje sam uvijek istakao na bilo kom mjestu koje ću istaći danas, smatram da nije adekvatno 
mjesto prenošenja bilo kog vjerskog obreda, bilo koje vjerske zajednice na Parlamentarnom kanalu, već da 
poštujući vjerska prava i slobode to treba omogućiti na Prvom ili Drugom kanalu Radio i Televizije Crne 
Gore. Drago mi je što je makar, ako već je ovo bilo negdje suprotno mom stavu i mom promišljanju, 
uklonjena oznaka Parlamentarnog kanala za vrijeme  prenošenja vjerskog obreda.  
 Kažem vam, ne miješam se tamo gdje mi nije nadležnost, stav uvijek imam, mišljenje uvijek mogu 
reći i po ovom pitanju je moje mišljenje potpuno jasno i potpuno nedvosmisleno. Naravno, imamo uvijek i to 
je obaveza da se prenose plenarna zasijedanja sjednice, skupštinskih radnih tijela, drugi elementi 
parlamentarnog života, mimo toga je pošto 24 sata kao što znate traje jedan dan, a time i trebalo negdje da 
bude ispunjena programska šema. Na Radio i Televiziji Crne Gore je čime će je popuniti, prenošeno je i 
ranije, prenosili su na primjer proslavu koju sam tada organizovao kao predsjednik Skupštine povodom 21. 
maja Dana nezavisnosti. Vjerovatno je bilo još događaja koji su vezani za Parlament i koji su imali svečani 
karakter koji su prenošeni, ali zakon je takav, na njima je naravno odluka, a što se tiče mog stava rekao 
sam Vam kakav je moj stav i kakav će uvijek biti po tom pitanju. Vjerovatno ima dovoljno prostora, ima 
drugih kanala, ima mogućnosti, jesam za afirmaciju da se poštuju vjerska prava i vjerske slobode naravno 
za sve vjerske zajednice, ali prosto Parlamentarni kanal jeste Parlamentarni kanal i čini mi se da o tome 
uvijek treba voditi računa. Zato kažem da mi je makar drago što je u tim satima uklonjena oznaka 
Parlamentarnog kanala. Neću ulaziti u ono što mi nije nadležnost i oni što je dio uređivačke politike Radio i 
Televizije Crne Gore, to oni trebaju da daju odgovor, zašto nije bilo to moguće realizovati na Prvom ili 
Drugom kanalu Javnog servisa. 
 Idemo sada kako smo dogovorili da radimo. Znači, uvodno slovo u odnosu na predlog zakona 
poslanik Marko Milačić. 
 Izvolite, poslaniče Milačiću. 
 
 
 MARKO MILAČIĆ (28.09.21 12:36:04) 
 
 Hvala Vam, predsjedniče Bečiću. 
 Prvo samo da kažem, jednu po meni vrlo važnu stvar. Ovo što ću govoriti nema nikakve veze sa 
politikom, ponajmanje sa partijskom politikom, nego ima veze sa studentima. Mi danas, nadam se, 
usvajamo izmjene Zakona o visokom obrazovanju, želimo da na taj način pomognemo studentima, onom 
najvažnijem sloju našeg društva koji čekaju ovo glasanje. Zahvaljujem svima koji su dali potpis da danas 
bude ova sjednica njih 28, zato što su omogućili da danas glasamo o, kao što sam rekao, jednoj vrlo važnoj 
temi za studente koja se tiče hiljada studenata, od čega njima neću pretjerati ako ću reći zavise i sudbine, 
zavise finansije i zato sam vrlo srećan u tom pogledu što smo ovdje danas.  
 U drugom dijelu nijesam srećan zato što prije nego što pročitam predlog izmjena, zato što su 
studenti i danas taoci politikanstva, taoci partijskih interesa i slično. Moram da kažem da bih informisao 



studente, potpis za sazivanje ove sjednice, za izglasavanje onoga što je njima mnogo važno, dali su 
predstavnici moram to reći sljedeći, dakle, svi poslanici kolalicije Mir je naša nacija, svi poslanici koalicije 
Crno na bijelo, poslanici poslaničkog kluba SNP-a, Ujedinjene Crne Gore, Radničke partije, Prave Crne 
Gore, poslanici Bošnjačke stranke i dva poslanika Demokratskog fronta koji danas nijesu ovdje zbog čega 
mi je jako žao. 
 Takođe, da kažem punu istinu, taj zahtjev za vanrednu sjednicu nijesu potpisali poslanici 
Demokratske partije socijalista, a ovo govorim samo zbog pune istine i time želim da kažem da i time želim 
da potvrdim upravo ono što sam rekao prije. Dakle, moram da informišem studente... 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (28.09.21 12:38:03) 
 
 Kolega, molim Vas, poslaniče Milačiću, Vi i ja smo obavili razgovor prije sjednice. Zamolio sam Vas 
da se bavite sadržinom zakona, crnogorska javnost... 
 
 MARKO MILAČIĆ (28.09.21 12:38:18) 
 
 Ja ću obrazložiti zašto sam ovo kazao. Dakle, ja imam obavezu  prema studentima. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (28.09.21 12:38:25) 
 
 Molim Vas, bavite se sadržinom, intencijom, motivima za ovu sjednicu i za izglasavanje ovog 
zakona. Javnost vidi ko je u sali, javnost će vidjeti i ko će glasati za zakon, zna ko je potpisao Predlog 
zakona i neka javnost sudi o svemu. Vi se bavite suštinom i molim Vas privodite kraju. 
 
 
 MARKO MILAČIĆ (28.09.21 12:38:41) 
 
 Mislim da je ovo takođe suština da se kaže, ja ću zahvaliti svima koji će danas glasati, to nije 
sporono, dakle nije sporono i sama činjenica da sam ja kontaktirao svih ovih dana i prethodnih dana, kad 
smo tražili potpis za ovu vanrednu sjednicu kontaktirao sam, otvoreno to kažem, Klub DPS-a, nijesmo 
dobili potpise. Time sa želio da pošaljem poruku da ne želim nikakvu politiku, partijsku politiku, dakle, tim 
činom. Da kažem, zahvaliću se na kraju svakom ko je glasao, naravno da ću se zahvaliti svakom ko je 
glasao, ne zbog mene, nego zbog studenata.  
 Predlogom izmjena Zakona o visokom obrazovanju koji sam sa amandmanima podnio Skupštini 
Crne Gore omogućava se produženje roka za upis specijalističkih odnosno završetak studija za studente 
svih nivoa studija, koji po važećem zakonu ističe krajem septembra ove godine. Konkretne izmjene koje su 
sadržane u ovom predlogu su sljedeće:  
 Prva izmjena se odnosi na produženju roka za završetak studija do kraja studijske 2023/2024. 
godine za studente osnovnih, specijalističkih, magistarskih i doktorskih studija koji su upisali studije po 
starom zakonu.  
 Druga izmjena se odnosi na produženje roka za upis na specijalističke studije po starom sistemu, 
do početka studijske 2023/2024. godine. 
 Treća izmejana se odnosi na produženje roka za završetak magistarskih studija do kraja studijske 
2023/2024. godine bez ponovnog plaćanja školarine za studente koji su već jednom platili cijelu školarinu. 
Ovo je prvi put da se traži produženje roka za sve nivoe studija kako bi svi studenti bili u ravnopravnom 
položaju. Znate da imamo novi sistem obrazovanja koji sada podrazumijeva 3+2 godine. Ovom izmjenom 
omogućavamo da studenti koji su upisali studije po starom sistemu 3+1+1 iste i završe bez prelaska na 
novi model obrazovanja i protiv svoje volje. Ove izmjene su posebno važne za studente magistarskih 
studija u njihovom slučaju ne postoji osnov, te ni mogućnost prelaska na novi sistem obrazovanja već gube 
status studenta krajem septembra, ovog mjeseca ove godine, ako im se danas ne produži rok za završetak 
studija.  
 Mi, kao Prava Crna Gora uložili smo ogroman trud i napor da se ovaj predlog izmjena Zakona o 
visokom obrazovanju nađe danas na plenumu. Ovom prilikom želim da se zahvalim svim poslanicima koji 
su dali i saglasnost zakazivanja ove vanredne sjednice, a naravno i svim onim poslanicima ma iz koje 
partije bili koji budu danas izglasali ove izmjene zakona. Da bih relaksirao kolege iz DPS-a, naravno i ovo 
kažem najiskrenije morao sam da kažem punu istinu, dakle, to jer su studenti koji ovo čekaju glasači i 
Demokratske partije socijalista i DF-a i Prave Crne Gore i SNP-a i zato imam obavezu naravno da se 
najiskrenije zahvalim svima onima koji će danas glasati za ove izmjene zakona. Hvala vam. 



 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (28.09.21 12:42:01) 
 
 Zahvaljujemo poslaniku Milačiću.  
 Vi ste imali poslaniče Popoviću evo daću poslaniku Živkoviću ispred vašeg Kluba.  
 Izvolite. 
 
 
 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (28.09.21 12:42:14) 
 
 Zahvaljujem predsjedniče. Lišen bilo kakvih potreba za kvalifikacijama kao što vidite poslanici 
Demokratske partije socijalista su danas tu, spremni su da glasaju za ovo zakonsko rješenje. Smatramo da 
smo politika koja vuče Crnu Goru naprijed i koja je vukla Crnu Goru naprijed i nema potrebe na ovim 
temama ovako i na ovaj način da se izjašnjavamo. Mislim da makar oko ovih tema treba da imamo visok 
stepen saglasnosti. Žao mi je što danas nijesu tu predstavnici vlasti, ali to je uostalom njihovo odnos i 
prema studentima i ovoj temi. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (28.09.21 12:42:47) 
 
 Zahvaljujemo i Vama.  
 Da li izvjestioci odbora žele riječ?  
 Poslaniče Popoviću budite parlamentarni prema kolegama. Moglo bi sada 40 poslanika da traži 
procedure, a Vi drugi put tražite proceduru.  
 Izvolite, kratko. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (28.09.21 12:43:06) 
 
 Dakle, predlagač je izrekao jednu gnusnu neistinu niko od Liberalne partije nije ni tražio da bude 
potpisnik ovoga, a to prvi put čujem sad. Samo da kažem da Liberalna partija je od 2012. godine predlagač 
ovog i ovakvog zakona, inicijator da se studentima omogući da završe studije po starom.  
 Drugo, da nema nas ovdje iz poslaničkih klubova opozicije ovdje bi vas bilo petnaestak. Ova 
sjednica niti bi počela, niti bismo studentima napravili ovu veliku uslugu. Naravno vi ne možete da znate da 
je ovo bila gnusna neistina da je Liberalnoj partiji bilo ko i ponudio da bude potpisnik ovoga, ali Liberalna 
partija to radi već devet godina punih. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (28.09.21 12:44:11) 
 
 Zahvaljujemo i Vama. Evo vi ste pojasnili bilo bi više nego što ste izrekli poslanika jeste mnogo više 
poslanika vlasti, ali to nije suštinski bitno za ono o čemu smo govorili.  
 Kratko pošto je bilo pojašnjenje. Kratko. 
 
 
 MARKO MILAČIĆ (28.09.21 12:44:31) 
 
 Opet je rečeno da je gnusna neistina koliko znam Vi ste u poslaničkom Klubu Demokratske partije 
socijalista, je li tako? Dakle, zbog toga sam pozvao, ali zaista se ovdje evo slažem sa Vama. Dobro, mi 
smo iako ovo sada nije ni bitno i završavam, nije bitno ovo za studente, ali samo želim da kažem da smo 
mi kontaktirali, rekao sam dovoljno, kontaktirali smo taj Vaš poslanički klub, ali nema veze. Kažem ovdje 
danas govorim u ime studenata i kažem svima koji budu glasali zahvaljujem. Dakle, znaće se ko je glasao. 
To prate studenti, gledaju i to je to. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (28.09.21 12:45:15) 
 
 Zahvaljujemo poslaniku Milačiću.  



 Idemo dalje. Razumio sam saglasno dogovoru da nema zainteresovanih za diskusiju. Razumio sam 
da predlagač ne želi završnu riječ, samim tim konstatujem da je pretres završen i sada možemo preći na 
izjašnjavanje. Odlučuje se većinom glasova svih poslanika.  
 Stavljam na glasanje Predlog zakona u načelu. Izvolite, glasajte.  
 Zahvaljujem. Glasala su 42 poslanika, 42 za, bez glasova protiv i uzdržanih. Konstatujem da je 
prihvaćen Predlog zakona u načelu.  
 Na Predlog zakona je podnijeto pet amandmana i to: Odbor za prosvjetu, nauku, kulturu i sport dva 
amandmana koji su sastavni dio Predloga zakona, poslanik Marko Milačić, predlagač zakona, tri 
amandmana - amandman 3 koji je sastavni dio Predloga zakona, a amandmane 1 i 2 je povukao iz 
procedure. Zakonodavni odbor je odlučio da predloži Skupštini da utvrdi postojanje razloga da ovaj zakon 
stupi na snagu danom objavljivanja u „Službenom listu Crne Gore". Razlozi za predloženu odluku uslovljeni 
su razlozima hitnosti, odnosno potrebom da se u najkraćem roku implementiraju predložene odredbe.  
 Stavljam na glasanje postojanje razloga hitnosti da ovaj zakon stupi na snagu danom objavljivanja u 
„Službenom listu Crne Gore". Izvolite, glasajte.  
 Zahvaljujem. Glasala su 42 poslanika, 42 za, bez glasova protiv i uzdržanih. Objavljujem da je 
Skupština utvrdila postojanje razloga hitnosti da ovaj zakon stupi na snagu danom objavljivanja u 
„Službenom listu Crne Gore". 
 Stavljam sada na glasanje predlog zakona u cjelini. Izvolite, glasajte.  
 Zahvaljujem. Glasala su 42 poslanika, 42 za, bez glasova protiv i uzdržanih. Objavljujem da je 
Skupština usvojila Predlog zakona o izmjenama Zakona o visokom obrazovanju.  
 Zahvaljujem svim kolegama.  
 Ovim je sjednica Petog vanrednog zasijedanja u 2021. godini završena. 
 


